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فــي ظــل المســاعي الإصلاحيــة والتوافــق الحكومــي - النيابــي علــى حــل القضيــة الإســكانية بمنحهــا أولويــة 
كبيــرة، بــدأت أولــى خطــوات الحــل لمعالجــة هذه القضيــة بإقــرار قانون يســمح للحكومة بإنشــاء شــركات لإنشــاء 
المــدن الإســكانية يشــارك فيهــا القطــاع الخــاص المحلــي والأجنبــي وتبــاع وحداتهــا للمواطنيــن بأســعار مخفضة.

وســيوفر القانــون الجديــد الســيولة اللازمــة للبنيــة التحتيــة واســتصلاح الأراضــي اللازمــة للمشــاريع الإســكانية، لاســيما فــي ظــل وجــود 
حوالــي 92 ألــف طلــب إســكاني للأســر الكويتيــة متراكمــة لــدى المؤسســة العامــة للرعايــة الســكنية.

ويهــدف القانــون الجديــد إلــى إيجــاد آليــة مبتكــرة تســاعد الحكومــة علــى القيــام بواجباتهــا لتوفيــر الرعايــة الســكنية للمواطنيــن مــن خــال 
الشــراكة مــع القطــاع الخــاص بمــا يســاهم فــي حــل هــذه القضيــة وليكــون شــريكا حقيقيــا فــي التنميــة.

ومــن هنــا يأتــي دور معــرض الصناعــات والبنــاء للمســاهمة فــي ايجــاد الحلــول المناســبة للمشــكلة الاســكانية مــن خــال طــرح كل مــا هــو 
جديــد فــي مجــال البنــاء والمقــاولات، وإشــراك الجهــات ذات العلاقــة بالشــأن الإســكاني، لمواكبــة التطــورات التــي تســاعد فــي حــل هــذه 

القضيــة.

كمــا يســاهم معــرض الصناعــات والبنــاء مــن الناحيــة التوعويــة مــن خــال الفعاليــات المصاحبــة لــه، مثــل المحاضــرات والنــدوات، وإبــراز 
دور المؤسســة العامــة للرعايــة الســكنية، وأهميــة مشــاركة القطــاع الخــاص فــي توفيــر حلــول عمليــة للمشــكلة الإســكانية، بالإضافــة إلى 
حــث الجمهــور علــى الاســتفادة مــن الفــرص المتاحــة فــي المعــارض والتــي تخــص العقــود الهندســية ومراحــل أعمــال البنــاء والتمديــدات 

الصحيــة وترشــيد اســتهلاك الكهربــاء والمــاء وأعمــال التكييــف وغيرهــا.

وفــي هــذا الإطــار يحــرص منظمــو معــرض الصناعــات والبنــاء فــي دورتــه الثانيــة عشــرة علــى المســاهمة بمعالجــة المشــكلة الاســكانية 
مــن خــال مــا يقدمــه للمواطنيــن بصفــة ســنوية، فيمــا يخــص عــرض أحــدث مــا توصلــت إليــه تكنولوجيــا مــواد البنــاء والديكــور والمقاولات 

والتشــطيبات، أو فيمــا يخــص إرشــاد المواطنيــن والــرد علــى جميــع استفســاراتهم بشــأن كل مــا يتعلــق بعمليــات البنــاء.

البنــاء  مــواد  فــي  المتخصصــة  الشــركات  تواجــد  علــى  عامــا  عشــر  أحــد  مــدى  علــى  والبنــاء  الصناعــات  معــرض  منظمــو  حــرص  وقــد 
والمقــاولات والالمنيــوم والنجــارة والزجــاج والعــزل والرخــام والجرانيــت والاصبــاغ، والتمديــدات الكهربائيــة والاضــاءة، والتكييــف والتبريــد، 
إلــى جانــب الشــركات المتخصصــة بالمصاعــد والأدوات الصحيــة وأحــواض الســباحة والمطابــخ وأعمــال الديكــور والخدمــات الهندســية 

والخدمــات التمويليــة والبنــوك وغيرهــا وتوفيــر كافــة احتياجــات المواطنيــن بمــا يناســب أذواقهــم.

وقــد نحــج معــرض الصناعــات والبنــاء فــي طــرح الأفــكار التــي تتماشــى مــع الــرؤى والخطــط التنمويــة الجديــدة فــي البــاد، وكذلــك تلبيــة 
احتياجــات الســوق الكويتــي مــن مــواد البنــاء، بمــا يواكــب حجــم المشــاريع والمــدن الإســكانية الجديــدة.

واســتطاع المعــرض خــال تلــك الســنوات أن ينــال ثقــة الرعــاة والمشــاركين الــذي يحرصــون علــى التواجــد فيــه ســنويا لعــرض كل مــا 
مســتمرة  التقــاء  نقطــة  ليمثــل  واحــد،  ســقف  تحــت  والديكــور  التشــطيبات  منتجــات  وأرقــى  وأحــدث  البنــاء،  عمليــة  مراحــل  تحتاجــه 
للمواطنيــن وللشــركات ولأصحــاب العلاقــة والمعنييــن، وأيضــاً يســتقبل معــرض الصناعــات والبنــاء المكاتــب الإستشــارية والمقاولــون 

فــي دول مجلــس التعــاون الخليجــي.

ويســعى المعــرض الــذي يقــام علــى مســاحة تزيــد عــن 2000 متــر مربــع إلــى دعــم المنتــج الوطنــي، وإتاحــة الفرصــة للشــركات المحليــة لإبــراز 
منتجاتهــا وصناعاتهــا وأعمالهــا الخاصــة بمســتلزمات البنــاء، بمــا يســاهم فــي دعــم الصناعــة الوطنيــة والاقتصــاد الكويتــي.

وتصاحــب المعــرض حملــة إعلاميــة خاصــة بمختلــف وســائل الإعــام والخدمــة الإلكترونيــة تتضمــن إعلانــات علــى وســائل النقــل مثــل 
ــة  ــوة كاف ــرض لدع ــاق المع ــن إنط ــزة م ــرة وجي ــل فت ــة قب ــز التجاري ــي المراك ــد ف ــى التواج ــة إل ــف، إضاف ــة وبالصح ــات إذاعي ــات وإعلان الباص
المهتميــن، فضــــــــا عــن الاهتمـــــــام بالحمـــــــات الخاصــةـ علــى وســائل التواصـــــــل الاجتماعــي مثــل ) انستجـــــرام واكــــس وفيســــبوك 

وســناب شــات ...إلــخ(. 

وفــي الختــام، نتقــدم ببالــغ الشــكر والترحيــب بكافــة الرعــاة والمشــاركين بالمعــرض، الذيــن نقــدر كثيــرا ثقتهــم وحرصهــم علــى التواجــد 
الســنوي فــي هــذا التجمــع الإنشــائي الأكبــر علــى مســتوى الكويــت.

 اكسبوتاج لتنظيم المعارض و المؤتمرات
 داليا نبيل وفائي

 المدير التنفيذي

Inauguration Statement كلمة الافتتاح

In light of the reform efforts and the government - parliamentary consensus on resolving the housing issue by giving 
it a high priority, the first steps to address this issue began by approving a law that allows the government to establish 
companies to establish housing cities in which the local and foreign private sector participates and whose units are 
sold to citizens at reduced prices.
New law will provide the necessary liquidity for infrastructure and land reclamation necessary for housing projects, especially in 
light of the presence of about 92,000 housing applications for Kuwaiti families accumulated by the Housing Welfare Corporation.

New law aims to find an innovative mechanism that helps the government carry out its duties to provide housing care for citizens 
through partnership with the private sector in a way that contributes to resolving this issue and becomes a true partner in 
development.

Hence, the role of the Industries and Construction Exhibition comes to contribute to finding appropriate solutions to the housing 
problem by presenting everything new in the field of construction and contracting, and involving the relevant authorities in the 
housing issue , to keep pace with developments that help in resolving this issue.

The Industries and Construction Exhibition also contributes to awareness Through accompanying activities , such as lectures and 
seminars, highlighting the role of the General Corporation for Housing Welfare, and the importance of private sector participation 
in providing practical solutions to the housing problem, in addition to urging the public to take advantage of the opportunities 
available at exhibitions related to engineering contracts . The stages of construction work, sanitary installations, rationalization of 
electricity and water consumption, air conditioning work , etc.

In this context, the organizers of the Industries and Construction Exhibition in its twelfth session are keen to contribute to addressing 
the housing problem through what it presents to citizens on an annual basis, with regard to displaying the latest findings in the 
technology of building materials, decoration, contracting and finishing, or with regard to guiding citizens and responding to all 
questions. Their inquiries regarding everything related to construction operations.

For eleven years, the organizers of the Industries and Construction Exhibition have been keen to have the Companiesspecialize 
in building materials, contracting, aluminium, carpentry, glass insulation , marble, granite , paints, electrical installations, lighting, 
air conditioning and refrigeration, in addition to specialized companies. Elevators , sanitary ware , swimming pools , kitchens, 
decoration works , real estate and engineering services, financial services, banks, etc., and providing all the needs of citizens to 
suit their tastes .

The Industries and Construction Exhibition succeeded in presenting ideas that are in line with the new development visions and 
plans in the country, as well as meeting the needs of the Kuwaiti market for building materials . Keeping pace with the size of new 
housing projects and cities.

During those years, the exhibition was able to gain the trust of sponsors and participants who were keen to attend it annually to 
display everything needed during the stages of the construction process, and the latest and finest finishing and decoration products 
under one roof, to represent a point Confluence ongoing For citizens, companies and owners The relationship and stakeholders, 
and  TheIndustries and Construction Exhibition also receives consulting offices and contractors in the Gulf Cooperation Council 
countries.

The exhibition, which is held on an area of more than 2,000 square meters, seeks to support the national product and provide the 
opportunity for local companies to highlight their products, industries and businesses related to building supplies, thus contributing 
to supporting the national industry and the Kuwaiti economy.

The exhibition is accompanied by a special media campaign through various media outlets and Media Coverage, including 
advertisements on means of transportation such as buses, radio advertisements , and in newspapers , in addition to a presence 
in  Malls shortly before the launch of the exhibition to invite all those interested, in addition to paying attention to special campaigns 
on social media such as  ( Instagram , X , Facebook , Snapchat , etc .)

Finally, we extend our deepest thanks and welcome to all the sponsors and participants of the exhibition, whose trust and 
keenness we greatly appreciate in their annual presence in this largest construction gathering in Kuwait.



رسم بياني يوضح فئات زائري معرض الصناعات والبناء
خلال الإحدى عشر سنة السابقة

 دعوة الغرف التجارية لدول مجلس التعاون والملاحق التجارية  للعديد من السفارات  
ً
كما يتم أيضا

بالكويت   وهذا لفتح افاق الاستثمار والتبادل التجاري في مجال البناء والتشييد بدولة الكويت.
إحصائية زوار معرض الصناعات والبناء في السنوات السابقة خلال الأربعة أيام

يتراوح بين 12000 إلى 15000 زائر.

The chambers of commerce of the Gulf Cooperation Council countries and the commercial annexes of many 

embassies in Kuwait are also invited, and this is to open up prospects for investment and trade exchange in 

the field of building and construction in the State of Kuwait.

The statistics of visitors to the Industries and Construction Exhibition in previous years during the four days 

ranged from 12,000 to 15,000 visitors.

 The Graph that shows the Categories of
 Exhibitions Visitors of Industries & Construction

during the previous 11th Years
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السيد الفاضل/
عمار محمد العجمي

وزير الدولة لشؤون مجلس الأمة ووزير الدولة لشؤون الإسكان 

والتطوير العمراني

السيد الفاضل/

علي محمد ثنيان الغانم
ً
رئيس مجلس إدارة غرفة وصناعة الكويت سابقا

السيد معالي الشيخ

محمد العبدالله المبارك الصباح 
الديوان الأميري

السيد الفاضل /

ياســـر أبــــــل
ً
وزير الدولة لشؤون الإسكان سابقا

السيد الفاضل/

صـــلاح المضــــف
رئيس مجلس الإدارة والمدير العام لبنك الإئتمان الكويتي.

السيد الفاصل /

بدر أحمد الوقيان
المدير العام للمؤسة العامة للرعاية السكنية.

السيد الفاضل /

عـــادل الصبيـــح
،
ً
وزير الدولة لشؤون الإسكان سابقا

ً
وزير الكهرباء والماء سابقا

المهندسة الفاضلة /

عواطــف الغنيــــم
.
ً
وكيل وزارة الأشغال سابقا

السيد الفاضل /

أنــــس الصالــــح
ً
وزير الإسكان سابقا

السيد الفاضل /

سالم العبلاني
مدير إدارة الثقافة العلمية

مؤسسة الكويت للتقدم العلمي.

السيد الفاضل /

فـــؤاد العــــون
وكيل الوزارة المساعد وزارة الكهرباء والماء.

بالإضافة إلى العديد من وكلاء ومدراء من وزارات الدولة )المؤسسة 

العامة للرعاية السكنية – وزارة الكهرباء والماء – وزارة الأشغال 

العامة – بلدية الكويت (.

 بحضور العديد من السفراء كـ ) سفير كندا، سفيرة فرنسا(.
ً
وأيضا

Mr. Amar Muhammad Amar Al-Ajmi
Minister of State for National Assembly Affairs

Minister of State for Housing & Urban Development &

Mr. Ali Muhammad Thunayan Al-Ghanim
 Former Chairman of the Kuwait Chamber of Commerce and

.Industry

His Excellency Sheikh

Mohammad Al-Abdullah Al-Mubarak Al-Sabah
Amiri Diwan of Kuwait 

Mr. Yasser Abul
Former Minister of State

for Housing Affairs.

Mr. Salah Al-Mudhaf
Chairman of the Board of Directors

and General Manager of the Kuwait Credit Bank.

Mr. Badr Ahmed Al-Waqian
General Manager of the Public Authority

for Housing Welfare.

Mr. Adel Al-Sabeeh
Former Minister of State for Housing Affairs, 

Former Minister of Electricity and Water.

The honorable engineer /

Awatif Al-Ghunaim
Former Undersecretary

of the Ministry of Works.

Mr. Anas Al-Saleh
Former Minister of Housing.

Mr. Salem Al-Ablani
Director of Scientific Culture Department,

Kuwait Foundation

for the Advancement of Sciences.

Mr. Fouad Al-Awn
Assistant Undersecretary of the Ministry

of Electricity and Water.

In addition to many agents and directors from the ministries 
of the state (Public Authority for Housing Welfare, Ministry 
of Electricity and Water, Ministry of Public Works & Kuwait 

Municipality).
also, in the Presence of many Ambassadors, such as (the 

Canadian Ambassador, the French Ambassador).

أهم وأبرز الشخصيات التي رعت افتتاح معرض الصناعات والبناء في السنوات السابقة:

The most important and prominent personalities who sponsored the opening 
of the Industries and Construction Exhibition in previous years:
































































































